
 سپاهان؛ 
 گرفتار سندروم 

خوب باختن!
ژوزه مورینیـــو در مصاحبـــه ای در 
ســـال 2019 اینطـــور گفـــت: »اگـــر 
تیم بزرگی به باختن راضی باشـــد 
تنهـــا بـــه ایـــن دلیـــل کـــه عملکرد 
خوبی داشـــته و آمـــار خوبی ثبت 
کرده اســـت و به این رضایتمندی 
از باخـــت عـــادت کنـــد، آن تیم به 
تدریـــج از بزرگی فاصلـــه می گیرد 
و دیگـــر نمی تـــوان نام تیـــم بزرگ 

را روی آن گذاشـــت.« 
بـــه نظـــر می رســـد ایـــن ماجـــرا در 
حـــال حاضـــر بـــرای تیمـــی مثـــل 
ســـپاهان در حـــال رقـــم خـــوردن 
اســـت. روز سه شـــنبه این تیم در 
تهران مقابل اســـتقلال شکست 
خورد و ســـه امتیازی که می تواند 
در تعیین سرنوشـــت قهرمان این 
فصل لیـــگ برتر ایـــران تأثیرگذار 

باشـــد را از دســـت داد. 
باختـــن با نتیجـــه 1-0 البته اتفاقی 
عجیـــب و غیرعـــادی در یک بازی 
نزدیک نیســـت اما ایـــن موضوع 
در مـــورد تیمـــی مثـــل ســـپاهان 
وقتـــی نگـــران کننـــده می شـــود 
کـــه بدانیـــم این ششـــمین باخت 
متوالـــی ایـــن تیـــم در رقابت های 
داخلـــی و خارجـــی بـــه حســـاب 

می آیـــد. 
یـــا  یـــن  تیمـــی کـــه پرهزینه تر
دســـت کم پرســـتاره ترین تیـــم 
فوتبـــال ایـــران به حســـاب می آید 
حتـــی با بازگشـــت 4 امتیـــازی که 
از ایـــن تیـــم کســـر شـــده بـــود نیز 
نتوانســـت صدرنشـــینی را از آن 
خـــود کند و بـــا این رونـــدی که در 
پیـــش گرفتـــه به ســـرعت در حال 
دور شـــدن از مســـیر قهرمانـــی 

اســـت. 
مســـأله مهـــم در این رونـــد نزولی 
این اســـت کـــه ســـرمربی پرتغالی 
این تیم و حتی بازیکنان سپاهان 
به عملکرد خـــود افتخار می کنند 
و در تمـــام ایـــن شکســـت ها تیم 
خـــود را شایســـته برنـــده شـــدن 

می داننـــد. 
اینکـــه آنهـــا درســـت می گوینـــد یا 
نـــه مســـأله ای جداگانه اســـت )و 
طبـــق آمـــار شـــاید هم حق بـــا آنها 
باشـــد( امـــا ایـــن راضـــی بـــودن به 
شکســـت و اســـتناد صرف به آمار 
و ارقـــام و موقعیت های از دســـت 
رفتـــه تبدیـــل به آفتی بـــزرگ برای 

ســـپاهان شـــده است. 
ایـــن تیـــم در دو بـــازی رفـــت و 
برگشـــت مقابـــل الهـــلال در لیگ 
قهرمانـــان آســـیا بـــا وجـــود اینکه 
عملکـــرد خوبـــی داشـــت امـــا 
اشـــتباهاتی جبران ناپذیر داشت 
و متأســـفانه ایـــن اشـــتباهات در 
هـــر دو بـــازی بـــه شـــکلی مشـــابه 

تکـــرار شـــد. 
طرفداران پرشـــور تیـــم اصفهانی 
خواهـــان کســـب نتیجـــه از تیـــم 
ثروتمند و قدرتمند خود هســـتند 
و بـــه نظـــر می رســـد که صبـــر آنها 
بـــا افزایـــش نتایـــج ضعیـــف تیـــم 
کاهـــش یافتـــه و زمزمه هـــای 
اعتـــراض بـــه تیـــم طلایی پـــوش 

اصفهـــان شـــنیده می شـــود.
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هتل مرکز ملی

بررسی آخرین ساخت و سازهای این مجموعه

اعضـــای هیـــأت رئیســـه فدراســـیون فوتبـــال پـــس از بخـــش ابتدایـــی جلســـه 
خـــود کـــه بـــا حضـــور امیـــر قلعه نویـــی برگـــزار شـــد، بـــه محـــل احـــداث هتـــل 
ـــن ســـاخت و ســـازهای  ـــان آخری ـــا در جری ـــد ت ـــر( رفتن ـــی )کوث ـــد مرکـــز مل جدی
 VAR ـــاق آمـــوزش ـــد از ات ـــان ایـــن بازدی ـــد. در جری ایـــن مجموعـــه قـــرار بگیرن
کـــه بـــه صـــورت موقـــت در مرکـــز ملـــی فوتبـــال تعبیـــه شـــده، رونمایـــی شـــد  و 

دبیـــر کارگـــروه توضیـــح داد.

تیم ملی فوتبال ساحلی

دریافت پاداش قابل توجه

تیــم ملــی فوتبــال ســاحلی کــه در جــام جهانــی بــه مقام ســوم و مــدال برنز 
رســیده بــود، با تصمیم هیأت رئیســه فدراســیون فوتبال پــاداش درخوری 
خواهــد گرفــت. در حالــی کــه در روزهــای اخیر مباحث مختلفی نســبت به 
اینکــه پاداش هــای ویــژه ای باید بــه بازیکنان ســاحلی تعلق بگیــرد، مطرح 
شــده بود، فدراســیون فوتبال اعلام کرد که پاداش ســخاوتمندانه ای برای 

ســاحلی بازان در نظــر خواهــد گرفت.

اکرم عفیف

در حد لالیگا!

هرنان ســـانز یکـــی از مدیران باشـــگاه ویارئال اعتقاد دارد کـــه اکرم عفیف 
ســـتاره تیـــم ملی قطـــر و آقـــای گل و بهتریـــن بازیکن جام ملت هـــا توانایی 

بـــازی در لالیـــگا بـــرای تیم های بـــزرگ رئال و بارســـلونا را دارد. 
او معتقـــد اســـت کـــه ســـطح بـــازی ســـتاره قطـــری در حـــد و اندازه هـــای 
فوتبالیســـت های اروپـــا اســـت و ایـــن بازیکـــن می تواند در لیگ هـــای اروپا 

خـــوش بدرخشـــد.

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

 zسرمقاله

فرخ حسابی
روزنامه نگار

      پنجشنبه   10 اسفند1402  سال بیست و هفتم  شماره 7530

 zسوژه

تیم ملی فوتسال ایران باید در فروردین 
سال آینده در رقابت های جام ملت های 
فوتسال آسیا به میدان برود. جام ملت های 
فوتسال آسیا قرار بود اوایل سال 2024 یعنی 
در دی ماه 1402 برگزار شود. انصراف چین 
از میزبانی جام ملت های فوتبال آسیا 2023 
اما همه چیز را خراب کرد و این تورنمنت به 
دی ماه 1402 در قطر منتقل شد تا فروردین 
1403 به عنوان زمان جام ملت های فوتسال 

آسیا 2024 برگزیده شود.
با این وجود در فاصله قریب به یک ماه مانده 
تا این رقابت ها حضور لژیونرهای فوتسال در 
مسابقات جام ملت های آسیا 2024 همچنان 
مسأله ای حل نشده در فوتسال ایران باقی 
مانده و ممکن است تیم ملی ایران نتواند 
از تمام قدرت خود در مهم ترین رقابت ملی 

فوتسال قاره کهن بهره ببرد.
با توجه به اینکه رقابت تیم های ملی آسیا در 
فیفادی برگزار نمی شود و لیگ های اروپایی 
در آن برهه زمانی همچنان در جریان خواهند 
بود، چهار بازیکن تیم ملی ایران در اسپانیا 
نیاز به دریافت مجوز از باشگاه های خود 

دارند. سعید احمدعباسی در تیم وینیا آلبالی 
والدپنیاس عضویت دارد و حسین طیبی، 
مسلم اولادقباد و سالار آقاپور در قهرمان 
فصل 23-2022 اروپا یعنی تیم مایورکا پالما 
بازی می کنند که در طول رقابت های آسیایی 
باید در لیگ برتر اسپانیا یا لیگ قهرمانان 

اروپا شرکت کنند.
چهار تیم پایانی مسابقات جام ملت های 
آسیا 2024، مجوز حضور در مرحله انتخابی 
جام جهانی 2024 ازبکستان را به دست 
می آورند که این موضوع، اهمیت جام 
یران  ملت های آسیا را برای فوتسال ا

دوچندان کرده است.

 ستاره های فوتسال در منگنه

جام ملت ها بدون لژیونرها؟

محسن ذاکری
روزنامه نگار

مجتبی مرشدی
روزنامه نگار

 zنقل قول

 zمصاحبه

سمیه مهدی پور
روزنامه نگار

احسان اصولی عضو هیأت رئیسه 
فدراسیون فوتبال درباره جلسه روز 
چهارشنبه هیأت رئیسه فدراسیون 
فوتبال، اظهار داشت: اولین جلسه 
پس از جام ملت های آسیا برگزار شد و 
همانطور که از قبل گفته بودم در اولین 
فرصت برنامه های سرمربی تیم ملی 
درباره تحولاتی را که قرار است در تیم 
ملی ایجاد کنند، بررسی خواهیم کرد. 
این کار انجام شد و امیر قلعه نویی به 
جلسه آمد. کادر فنی تیم ملی برنامه ای 
تحت عنوان نسل جدید و روحیه تازه 
آماده کرده که سرمربی تیم ملی مباحث 
آن را برای اعضای هیأت رئیسه طرح 
موضوع کرد. 4 ساعت جلسه داشتیم 
هنوز این جلسه تمام نشده و یک سری 

مباحث داخلی دیگر نیز داریم.
با  فزود: گفت وگو  مه ا دا وی در ا
قلعه نویی بسیار سازنده و مفصل بود و 
دیدگاه های اعضای هیأت رئیسه مطرح 
شد. گفت وگوی خوبی شکل گرفت و در 
این بین حتی اصطلاحاتی انجام خواهد 
شد تا منجر به نقشه راه برای تیم ملی 
شود. در تنفس داده شده، در خدمت 
مجید جلالی خواهیم بود و ایشان درباره 
راهبری کلی فدراسیون فوتبال و مباحث 
فنی راهکارهایی ارائه خواهد کرد. 
بحث بازدید از هتل فدراسیون فوتبال 
را خواهیم داشت، همچنین از اتاق 
VAR بازدید می کنیم. این اتفاق با همه 
سختی ها و مشقت هایی که داشت به 
سرانجام رسیده و امیدوارم آثار مثبت 

آن را در جریان داوری ها ببینیم.
سخنگوی فدراسیون فوتبال راجع به 
حضور افشین قطبی در کادر فنی تیم 
ملی فوتبال یادآور شد: مباحث این 
جلسه بیشتر راهبردی بود و وارد حوزه 
اشخاص نشدیم. حضور دستیاران 

توسط قلعه نویی تعیین می شود و هر 
کسی را که بخواهند، معرفی می کند. 
ما امروز وارد این بحث نشدیم و بیشتر 
موارد راهبردی بود، اینکه پشتوانه سازی  
برای تیم ملی باید اتفاق بیفتد، نقطه 
ضعف ها از رده پایه ها آسیب شناسی 
شود و به گونه ای عمل کنیم تا همواره 
برای تیم ملی فوتبال بهترین شرایط 

وجود داشته باشد.
اصولی در واکنش به سؤالی مبنی بر 
اینکه تیم ملی نیاز به برگزاری مینی کمپ 
دارد، تصریح کرد: در سال 1403، تمام 
فیفادی های مان پر خواهد بود و قطعاً 
این راهبرد و راهکار مینی کمپ ها مؤثر 
خواهد بود. اتفاقاً یکی از برنامه های 
ین  ا ری  برگزا  ) یی قلعه نو ( ن  یشا ا
مینی کمپ ها بود و از آن استفاده خواهد 
شد. ایشان و همکاران شان لیست 30 
نفره زیر 23 سال تهیه کرده اند و کم کم 
با آنها کار می شود و در تیم ملی فرصت 
داده خواهد شد. سال پیش رو پرحجم 
است و این مینی کمپ ها بسیار راهبردی 

خواهند بود.
وی در مورد اینکه گفته می شود برخی از 
اعضای هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال 
با قلعه نویی همراه نیستند، گفت: دهم 
اسفند سال جاری، سومین سالی است 
که اعضای هیأت رئیسه فعلی کنار هم 
هستند و به جرأت می توانم بگویم امیر 
قلعه نویی تنها سرمربی است که یک 
نفر هم با ایشان مخالف نیست. ما در 
زمان سرمربیگری کارلوس کی روش و 
دراگان اسکوچیچ دیدگاه های متفاوتی 

داشتیم.
سخنگوی فدراسیون فوتبال درباره 
اختلاف نظر بین اعضای هیأت رئیسه 
ر  درباره دستیاران قلعه نویی اظها
داشت: اتفاقاً در این خصوص هم 
اتفاق نظر داریم. قلعه نویی در هر جنبه 
مورد حمایت صد درصدی اعضای 
هیأت رئیسه است  و کوچک ترین 
اختلاف نظری با او نداشتیم. خود 
قلعه نویی نیز در مورد دستیارانش 
هم نظر اعضای هیأت رئیسه بود. 
قلعه نویی این مسأله را تأیید کرده و 

نگاه مخالفی نداشته. این انتظار در 
حوزه تخصصی و هواداری هم هست و 
بسیار روحیه مشورت پذیری داشت که 

قابل تقدیر است.
عضو هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال 
راجع به پرداخت پاداش به بازیکنان 
تیم فوتبال ساحلی خاطرنشان کرد: تا 
جایی که اطلاع دارم بخشی از پاداش ها 
پرداخت شده و بخش دیگری نیز در نظر 
گرفته شده است که پرداخت می شود. 
به فوتبال ساحلی بازان تبریک می گویم 
که با نمایش خوب مردم را شاد کردند. 
قطعاً هیأت رئیسه در این خصوص 

سخاوتمندانه عمل خواهد کرد.
اصولی در مورد بحث ابطال مجوز 
واردات خودرو توسط بازیکنان تیم ملی 
فوتبال تصریح کرد: پیگیری های این کار 
توسط مراجع ذی ربط انجام می شود و به 
جای خوبی هم می رسد. فعلاً اطلاعات 

دقیقی ندارم.
یا  وی در پاسخ به این سؤال که آ
در جلسه امروز وضعیت تیم های 
نوجوانان، جوانان و امید بررسی شد یا 
نه، گفت: اتفاقاً یکی از موضوعاتی که با 
قلعه نویی داشتیم این موارد بود. پروسه 

بازیکن از نونهالان شروع می شود به 
تیم ملی بزرگسالان می رسد. در این 
زمینه بحث هایی شد. راهبردهای مان 
در بخش فنی را جلالی ارائه می کند و 
سپس برنامه های طراحی شده اجرا 
می شود. باید هدف گذاری ها مشخص 
شود که قرار است به کجا برسیم. بعد 
از این، قطعاً در اوایل سال آینده شاهد 
تشکیل تیم های مختلف خواهیم بود.

عضو هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال 
ادامه داد: ما در حال حاضر در نقطه 
آغاز هستیم و بار دیگر قرار است 
همه چیز را بازخوانی کنیم. کمتر از 
یک ماه است که از جام ملت های 
آسیا گذشته و قطعاً اوایل سال آینده 
بر مبنای برنامه ریزی های انجام شده 

پیش می رویم.
سخنگوی فدراسیون فوتبال درباره 
اینکه چه زمانی از سیستم VAR در 
بازی های لیگ استفاده خواهد شد، 
تصریح کرد: همانطور که گفتم بحث 
VAR در حال تکمیل شدن است و هر 
ورزشگاهی بتواند این سیستم را فراهم 

کند، از آن استفاده خواهد شد.
اصولی در واکنش به طرح پرسشی مبنی 

بر اینکه ماده 37 اساسنامه فدراسیون 
فوتبال اصلاح شده بود، اما ظاهراً دوباره 
به شرایط قبلی بازگشته است، گفت: 
به عنوان عضو هیأت رئیسه فدراسیون 
فوتبال چنین چیزی ندیدم! اساسنامه 
AFC در حال اصلاح است و به دنبال آن، 
اساسنامه های فدراسیون های عضو نیز 
دستخوش تغییر خواهد شد. این اتفاق 
در سال میلادی جدید استارت خورده و 
هرگونه تغییر در اساسنامه AFC را در 
اساسنامه خودمان نیز خواهیم داشت.

وی درباره اینکه آیا بهتر نبود جلسه 
پایان سال اعضای هیأت رئیسه به جای 
آنلاین برگزار شدن با حضور همه اعضا 
و خبرنگاران برگزار شود، اظهار داشت: 
اولاً مجوزی است که اساسنامه داده 
و خارج از آن عمل نمی کنیم. وقتی 
موضوعات اداری و روتین و معمولی 
می شود و چیز حساسی نیست، در 
چهارچوب کارها پیش می رود. مجامع 
فیفا و AFC را دیده اید که در این قالب 
برگزار شده است. این سامانه ها از بعد 
هزینه، زحمت و پایان سال بودن بهتر 
است. زمان مجمع بعدی نیز 28 اسفند 

ماه خواهد بود.

برگزاری جلسه هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال با حضور سرمربی تیم ملی

 اصولی: قلعه نویی برخلاف کی روش 
و اسکوچیچ یک مخالف هم ندارد

محســن حکیــم دبیــر کارگروه VAR در حاشــیه 
بازدید اعضای هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال 
از اتاق کمک داور ویدیویی ویژه، اظهار داشت: 
دســتگاه ها وارد ایــران شــده، فعــلاً 2 دســتگاه 
است و بقیه هم وارد می شوند. این دستگاه ها 
را بــرای آمــوزش داوران مســتقر کردیــم تا همه 
داوران لایسنس بگیرند. بعضی از داوران ما در 
کشــورهای مختلــف لایســنس گرفتند. تســت 
می گیریــم کــه ببینیــم شــرایط بــرای بازی هــای 

 VAR داخلــی چگونــه اســت. دبیــر کارگــروه
درمــورد اینکــه آیــا اســتفاده از این سیســتم به 
بازی دربی می رســد، گفت: نمی دانم. دســتگاه 
از فردا آماده است. یعنی هر بازی به ما بگویند 
انجام می دهیم ولی اینکه به دربی برســد یا نه 
را در جریــان نیســتم. مشــکل دوربیــن نداریم. 
حداقــل اســتاندارد فیفا 4 دوربین اســت اما ما 
8 دوربیــن داریــم. از دوربین هــای صداوســیما 
هــم می توانیم اســتفاده کنیم. از فــردا برای هر 
 VAR بــازی که به مــا بگویند، قابلیت برگزاری با
هســت، البتــه منــوط بــه تأییدیــه فیفــا. چارتی 
وجــود دارد و دقیقــاً بایــد مرحلــه بــه مرحلــه بــا 

فیفــا بــرای اجرای هــر بازی هماهنگ باشــیم.

حکیــم تصریح کرد: برای ما RO با کمبودهایی 
که داریم ارســال می کند. مثــلا اگر داور در اتاق 
کــم داشــته باشــیم معرفــی می کننــد، بــه اینجا 

می آینــد و بازی هــا را برگــزار می کنیم.
دبیــر کارگــروه VAR در پاســخ به این ســؤال که 
چنــد داور دارای مــدرک VAR اســت، گفــت: 
اطلاعاتم در مورد مدرک داوران کامل نیســت. 
بــرای گرفتــن مــدرک مشــکل خاصــی نیســت. 
نماینــده فیفــا می آیــد. بایــد برش هایــی از 
فیلم هایــی که داوری می کننــد چه درون زمین 
و چــه درون اتفــاق را بــرای فیفــا ارســال کنیــم. 
پروســه گرفتــن مــدرک VAR زمانبــر اســت و به 

تعــداد داوران بســتگی دارد.

دبیر کارگروه داور ویدیویی اعلام کرد

قابلیت برگزاری بازی ها با VAR را داریم

اصولی: قلعه نویی 
در هر جنبه 
مورد حمایت صد 
درصدی اعضای 
هیأت رئیسه است  
و کوچک ترین 
اختلاف نظری با او 
نداشتیم. خود 
قلعه نویی نیز در 
مورد دستیارانش 
هم نظر اعضای 
هیأت رئیسه بود. 
قلعه نویی این 
مسأله را تأیید کرده 
و نگاه مخالفی 
نداشته است


